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Er is de Nederlandse Hockeybond veel aan gele-

gen zich internationaal te blijven onderscheiden 

met successen op het gebied van tophockey. 

Zowel bij de mannen als vrouwen strijdt het nati-

onale team steevast mee om de prijzen.  

Maar ook speelt mee dat Nederland in 2014 

gastheer is voor zowel het WK hockey voor man-

nen als voor vrouwen. Om de verschillende natio-

nale selecties in de toekomst de gelegenheid te 

bieden zich optimaal voor te bereiden voor hun 

verschillende evenementen wordt in Utrecht het 

Nationaal Hockey Centrum gerealiseerd.  

 

Centraal Utrecht 

De hockeybond maakt daarbij gebruik van de 

accommodatie van de hockeyers van Kampong. 

‘Utrecht ligt lekker centraal en is daarom eenvou-

dig te bereizen voor de spelers,’ licht Arno den 

Hartog, adjunct-directeur van de KNHB de loca-

tiekeuze toe. Uit investeringsoverwegingen heeft 

de bond een bestaand complex verkozen boven 

het bouwen van een eigen accommodatie.  

Zowel de bond als Kampong hebben nu de 

beschikking over de modernste kunstgrashockey-

velden. De drie velden, die zijn betaald door de 

gemeente, werden in juni 2012 officieel 

geopend. ‘Er liggen drie verschillende velden van 

drie verschillende leveranciers. De velden zijn 

gekozen op voorspraak van de technische staf en 

spelers van de verschillende teams van de bond, 

en door te kijken naar de veldvoorkeuren voor de 

verschillende toernooien,’ stelt Den Hartog. De 

velden verschillen qua vezeltypes en demping. 

Bovendien is één van de velden uitgevoerd in 

blauw, volgens Den Hartog gekozen naar aanlei-

ding van het succes in Londen afgelopen nazo-

mer, waar de velden ook blauw waren. 

 

Tweede stap 

De aanleg van de velden is slechts de eerste stap. 

De KNHB praat momenteel met Innosport NL om 

het complex later ook uit te rusten met moderne 

technologieën die, bijvoorbeeld, videoanalyse 

mogelijk maken, maar ook met technieken die 

spelers en spelersgedrag monitoren. Welke syste-

men geïnstalleerd zullen worden en wanneer, 

hangt af van de plannen voor het nieuwe club-

huis. Maar waar de velden betaald worden door 

de gemeente Utrecht, moet de bouw van het 

nieuwe clubhuis door Kampong zelf worden gefi-

nancierd. ‘Tijdens een bijzondere ledenvergade-

ring hebben we in november toestemming gekre-

gen om het huidige clubhuis te vervangen,’ ver-

telt Kees Roovers, voorzitter van de hockeyafde-

ling van Kampong. ‘Dat voldoet niet meer aan 

onze eisen. Zo is de barcapaciteit te klein om tij-

dens de rust van een grote wedstrijd iedereen te 

bedienen. Daarnaast zijn we als organisatie uit 

ons jasje gegroeid en is er niet voldoende ruimte 

meer om iedereen te huisvesten.’ Zowel de KNHB 

als Kampong streven ernaar om in het nieuwe 

clubhuis straks de beschikking te hebben over 

onder meer een technische ruimte waar eventue-

le apparatuur, zoals videoanalyse, optimaal kan 

worden benut, een eigen eetruimte zodat selec-

ties hier in alle rust kunnen eten op trainings- of 

wedstrijddagen, alsmede over een ruimte waar 

de technische staf en teams wedstrijden kunnen 

bespreken of analyseren. De ruimtes en appara-

tuur kunnen dan door beide belanghebbenden 

worden gebruikt. 

De vereniging Kampong heeft daarnaast nog wat 

aanvullende wensen. ‘Wij willen het clubhuis 

maximaal kunnen exploiteren. In het huidige 

clubhuis doen we dat al door de exploitatie van 

de bar uit te besteden en onderdak te bieden aan 

een kinderopvang. Ook dát willen we straks weer 

kunnen. Daarnaast overwegen we om de ruimte 

tijdens werkdagen beschikbaar te stellen voor bij-

voorbeeld flexwerkers. Door het installeren van 

wifi zou er dan eventueel ook vanuit het clubhuis 

van Kampong gewerkt kunnen worden,’ aldus 

Roovers. De wensen en plannen zijn veelbelo-

vend, maar of het nieuwe clubhuis op tijd gereed 
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is om de mannen zich te laten voorbereiden op 

het WK in eigen land in de zomer van 2014, valt 

nog te bezien. ‘Zoals het er nu bij staat, moet het 

gereed zijn voor aanvang van het seizoen 2014 – 

2015, maar dan mag er niks tegenzitten.’  

 

Bindende factor 

Volgens Kees Roovers is het binnenhalen van het 

Nationaal Hockey Centrum in meerdere opzichten 

belangrijk geweest voor de vereniging. ‘Om een 

oplossing te bieden voor ons veldengebrek is een 

tijdje overwogen om nieuwe velden aan te leg-

gen aan de overkant van de drukke Laan van 

Maarschalkerweerd, die voor ons complex langs 

loopt, maar dat zou geen doen zijn geweest. Dan 

had je ook een voetgangersbrug moeten bou-

wen, zodat iedereen veilig van en naar de velden 

kan. Met de komst van het Nationaal Hockey 

Centrum hebben we er drie velden bij gekregen.’ 

Nu zijn de velden gelegd op een locatie waar 

voorheen een atletiekbaan lag. Die baan is ver-

plaatst. Behalve de drie nieuwe velden heeft 

Kampong nu ook meer parkeerruimte gekregen. 

Toch is dat geen garantie voor de oplossing van 

een eventuele verkeersproblematiek bij grote eve-

nementen. Het complex ligt recht tegenover het 

stadion van FC Utrecht. ‘Bij evenementen op het 

complex van Kampong vindt nu al afstemming 

plaats met FC Utrecht. Indien nodig, kunnen dan 

elders tijdelijke maatregelen genomen worden,’ 

merkt René Leppink op. Volgens hem zou een 

pendelverbinding tussen De Uithof en het sport-

complex een aanvullende oplossing kunnen bie-

den. ‘Er is een grote parkeercapaciteit op De 

Uithof waarmee eenvoudig te pendelen is.’ 

Bovendien heeft de stad vergevorderde plannen 

om een sneltram aan te leggen die ook dit deel 

van de stad verbindt met het centrum. Voor deze 

sneltramlijn is een halte voorzien op loopafstand 

van het complex van Kampong en het Nationaal 

Hockey Centrum. 

 

Onderhoud 

Met de komst van drie nieuwe velden ontstaat bij 

Kampong de rare situatie dat het huidige hoofd-

veld en de drie nieuwe velden eigendom van de 

gemeente zijn, terwijl de overige velden van 

Kampong zelf zijn. Het onderhoud moet daarom 

worden afgestemd. De enige aandacht die de 

velden echt vergen, is dat ze worden vrijgehou-

den van algen. ‘De gemeente heeft lange tijd een 

middel gebruikt dat naar ons oordeel uiteindelijk 

niet zo goed werkte. Wij hebben toen onderzoek 

gedaan naar een alternatief,’ zei Roovers eerder 

hierover tegen Fieldmanager. ‘Gelukkig hebben 

we ze weten te overtuigen om over te stappen, 

waardoor alle velden op prima wijze worden 

onderhouden.’ Volgens Roovers verloopt die 

samenwerking en onderlinge afstemming verder 

prima. ‘Wij hebben hier mensen in dienst die 

dagelijks met de velden bezig zijn. Zodra zij iets 

opmerken op een veld dat eigendom is van de 

gemeente, dan rapporteren we dat. Meestal is 

het snel daarna verholpen.’ Roovers verwacht 

eenzelfde positieve samenwerking te zullen heb-

ben met de bond als die hij heeft met de 

gemeente. Gebruik van de velden is al afge-

stemd, maar een eventueel struikelblok zouden 

conflicterende belangen van sponsors kunnen 

zijn. Daar is tot op heden nog geen afspraak over 

gemaakt. ‘Nee, er is nog niets vastgelegd over 

extra inkomsten die worden gegenereerd nu 

sponsors misschien sneller geneigd zijn om zich 

te verbinden aan ons complex of wanneer spon-

sorbelangen van de vereniging botsen met die 

van de bond,’ erkent Roovers. De kans dat dit 

gebeurt, acht hij echter klein. ‘Dankzij dit com-

plex kan uiteindelijk iedereen er beter van wor-

den: de gemeente, de verschillende teams, de 

bond en de vereniging. Daar komen we dus dan 

ook wel uit.’ 

 

Alleen maar winnaars 

De gekozen constructie is voor zowel de gemeen-

te, als de bond en de vereniging een winnende 

constructie. ‘De wachtlijst die Kampong had, is 

nu grotendeels weggewerkt,’ stelt René Leppink 

van de gemeente. Volgens hem is de aanleg niet 

ten koste gegaan van de eventuele aanleg van 

kunstgrashockeyvelden elders in de stad. ‘We 

moesten sowieso wat doen om de wachtlijstpro-

blematiek van Kampong op te lossen. De club 

heeft nu weer even voldoende veldcapaciteit.’ 

Hoelang dat zo blijft, valt echter te bezien, merkt 

Kees Roovers op. ‘De velden zijn inmiddels weer 

maximaal ingepland.’ Kampong zou dus wel eens 

slachtoffer kunnen worden van z’n eigen en nati-

onaal succes. Maar René Leppink ziet in het feit 

dat de velden maximaal worden benut, geen 

aanleiding om de afschrijvingstermijn aan te pas-

sen. ‘Wij hanteren een afschrijvingstermijn van 

tien jaar op de toplaag, twintig jaar op de e-layer 

en dertig tot veertig jaar op de onderbouw,’ zegt 

hij.  

???????

'Moderne technologieën 

moeten later videoanalyse 

van speeltechnieken mogelijk 

maken'

Interview

Kees Roovers René Leppink


